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“Geduld is niet mijn sterkste kant en ik ben geen idealist”, zegt Karel van der Velden. Toch is hij dagelijks 
bezig met het duurzamer maken van de mondiale voedselproductie. “Weggooien van voedsel is zonde. Al 
drie decennia hergebruiken wij een fractie van die enorme nutriëntenstroom om er weer veilig voedsel 
van te maken. Varkens hebben een cruciale rol in het verduurzamen van het voedselproductiesysteem. 
Dat besef moet bij iedereen komen. Er is nog een wereld te winnen.”

Karel van der Velden (Nijsen/Granico) wil voedselverspilling de wereld uit helpen

Varkens broodnodig

TEKST JOS THELOSEN BEELD VAN ASSENDELFT FOTOGRAFIE

Google ‘Karel van der Velden’ en boven-
aan de lijst met zoekresultaten prijkt een 
beroepsmuzikant die bijna veertig jaar 
speelde in de orkesten The Skymasters en 
De Zaaiers. Beroepsmatig heeft ‘onze’ Ka-
rel absoluut niets met die overleden naam-
genoot behalve dat ook hij hard op weg is 
om het vierde decennium vol te maken, 

de vleesvarkenstak op de thuislocatie. 
Die waren te beperkt en er zou een hoge 
financiering nodig zijn. Daarbij dacht ik dat 
het runnen van een varkensbedrijf een te 
statisch beroep zou zijn. Zoiets zou niet bij 
mij passen.” 

Hoog oranjegehalte
Een hoog oranjegehalte wat betreft per-
soonsprofiel kenmerkt Van der Velden: 
dynamisch, creatief, overtuigend, wils-
krachtig en prestatie- en doelgericht. “Ik 
ben iemand die op basis van gelijkwaar-
digheid samen met anderen wil groeien. 
Ik hoef niet op de voorgrond te staan als 
successen worden behaald waaraan ik heb 
bijgedragen. Maar ik schuw het niet om 
voor een groep te staan en een enthousiast 
betoog te houden.”
Het praten, overleggen en besturen is 
hem met de paplepel ingegeven. Zo is hij 
- net als zijn moeder en opa - bestuurlijk 
betrokken bij zijn woonomgeving. Onge-
veer 20 jaar al. “Vereniging Peelbelang 
Landhorst was er in feite eerder dan het 
Peeldorp zelf. Het gehucht groeide, kreeg 
een school, een winkel en bedrijvigheid, 
maar Landhorst heeft nu ook te maken 
met plattelandsproblemen als krimp en 
vergrijzing.”
Makkelijk schakelt Van der Velden over 
op het spreken over thema’s die spelen op 
zijn vakgebied op regionaal, landelijk, Eu-
ropees en mondiaal niveau. Oprekken van 
wet- en regelgeving rondom het gebruik 
van reststromen en de carbon footprint 
van veevoergrondstoffen en varkensvlees. 
Vanuit de Europese koepelorganisatie voor 
mengvoerbedrijven, FEFAC, is hij sinds 
2011 inhoudelijk betrokken bij duurzaam-
heidsvraagstukken. “Het vergt veel overleg 
en afstemming om wereldwijd dezelfde 
normen te gebruiken voor de CO2-voetaf-
druk van diervoeders. Zoiets geldt ook voor 
het mogen benutten van nieuwe reststro-
men voor het veilig voeden van dieren bin-
nen de EU. Miljoenen tonnen grondstoffen 
komen vrij waarvan circa 5 procent wordt 
benut voor diervoeding. Er is een wereld 
te winnen en daar wil ik mijn steentje aan 
bijdragen.”

Meer weten over de visie van Karel 
van der Velden op de voedselproductie? 
Lees het op www.varkens.nl

Hannah van Zanten 
(Varkens.nl 7/8) geeft het 
rubrieksstokje door aan Karel 
van der Velden (55 jaar). Hij 
startte als bedrijfsadviseur, 
groeide naar hoofd verkoop 
en is nu Business develop-
ment manager bij Nijsen/
Granico in Veulen. De hele 
aardbol is zijn speelveld.

Op de bank met...

Dat zoiets ook bij één werkgever mogelijk 
is, bewijst Van der Velden. Al 33 jaar is hij 
honkvast. In zijn laatste studiejaar aan de 
HAS in Den Bosch ging hij op sollicitatie-
gesprek bij Pierre Nijsen. “Dat was helder 
en kort en ik mocht meteen aan de slag als 
bedrijfsadviseur als ik het diploma had.” 
Dat adviserend en begeleidend werken 
was een eyeopener. “Als boerenzoon op 
een bedrijf met koeien, vleesvarkens en 
akkerbouw en met een hogere landbouw-
opleiding, dacht ik al veel te weten. Maar 
ik leerde elke dag omdat elk bedrijf, iedere 
ondernemer en iedere situatie anders is. ”
Rond 1990 stond Van der Velden voor de 
keuze om thuis te gaan boeren of niet. 
“Net na het verdwijnen van het IJzeren 
Gordijn was ik actief bij grote rundvee- en 
varkensbedrijven in Oost-Duitsland. Toch 
zocht ik uit wat de groeimogelijkheden 
waren om me te kunnen specialiseren in 

maar dan bij een bijzondere producent van 
varkensvoeders. “In Veulen verzamelen en 
verwerken we al dertig jaar reststromen, 
zoals producten met cosmetische afwijkin-
gen of die vrijkomen bij productontwik-
keling. Daar maken we veilig en gezond 
voedsel van met het varken als tussensta-
tion. Toen we in 1989 voor deze nichemarkt 

kozen, werd dit het recyclen van afval-
stromen genoemd, nu heet het kringlopen 
sluiten en circulair werken.”
Allereerst verontschuldigt Van der Velden 
zich omdat er nu geen gespreksruimte in 
het kantoorgebouw op het bedrijvige com-
plex vrij is. Creatief en oplossingsgericht 
als hij is, pakt hij het bankje onder zijn 

arm en loopt ermee naar de parkeerplaats. 
Tegen een wand met betonblokken in het 
zonnetje start het gesprek. In rap tempo 
snijdt hij heel wat levensthema’s aan. Dat 
levert voldoende smaakvolle ingrediënten 
op voor een goed te verteren relaas.

Anti voedselverspilling
Geduldig zijn is niet echt van toepassing 
op Van der Velden. Het liefst speelt hij 
op meerdere borden tegelijk. “Ik ben een 
wegbereider en bouw aan nieuwe ontwik-
kelingen om voedselverspilling tegen te 
gaan. Elke dag ga ik fluitend aan het werk 
omdat het zo afwisselend is. Ik zit met 
interessante partijen om de tafel, kom op 
veel verschillende plekken en mag op di-
verse niveaus mijn inbreng leveren. In een 
dynamische omgeving waar ik de ruimte 
krijg voor het op gang brengen van innova-
ties, gedij ik het beste.”

IK BEN EEN WEGBEREIDER 
EN BOUW AAN NIEUWE 
ONTWIKKELINGEN OM 
VOEDSELVERSPILLING 
TEGEN TE GAAN’


